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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

Referat til 5. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2021/22  

Onsdag d. 2. feb. 2022 kl. 16.30–19.00  
Deltagere: Skole: Torben (LE), Henriette (sous/Ref), René (LÆ), Frederikke (LÆ), Billy (EL), Elinor (EL). 
KKFO: Mariane (LE) Forældre: Sebastian (FP), Sarah(rep) Aksel (rep), Allan (rep) Ellen (rep) Nikolaj 
(rep), Camilla (rep) 
  
1.  O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Ref. Godkendt. Dagsorden godkendt. 
 
 

2.  O Meddelelser fra formanden 
Ingen meddelelser. 

 
 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen 
Smitten er faldende på skolen. Der skal fremadrettet være ensartet fraværsregistrering i 
kommunen. Lærerne kan give op til 2 sammenhængende fridage – beder man om flere, skal 
man spørge skolelederen. 
 

 
 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
Udskolingen: har et ønske om at få skolens principperne gennemgået. SH vil gerne gå med på 
et afdelingsmøde og gennemgå principperne. I forbindelse med hvert skoleårs begyndelse 
genudsender skolelederen personalemappen, hvori bl.a. principperne står indskrevet, herefter 
det også er medarbejdernes ansvar, at holde sig orienteret. 
DM i basket på 8. årgang er aflyst. 
Ny afdelingsleder, Anette. Det går rigtig godt med den nye leder. Hun er faldet godt til. Hun 
er som resten af ledelsen i godt i gang med MUS. 
Indskoling: Vi er godt i gang med planlægning af uge 6. 
1.og 3. årgang er Mikroforsker i samarbejde Naturcenter Amager. 
Morgensang er godt i gang. Det foregår i gården kl. 10. 

 
 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
Sidste elevrådsmøde var i mandags. Vi talte om bæredygtighed og affaldssortering fx kan vi 
stille klassernes skraldespande på en anden måde? Kan vi få græs/planter på tagene fx når et 
tag skal skiftes?  På næstkommende møde skal vi evt. lave nogle plancher. Vi er også glade 
for de nye ting i gården. 
 

 
 

6.  O Orientering fra KKFO 
Nu kan alle bevæge sig rundt over alt og på tværs af klasser. 0. og 1. årgang har aldrig prøvet 
at bevæge sig rundt på hele matriklen, blandt hinanden, så det skal de lige vende sig til. 
Vi har stadig en del sygdom pga. Covid-19.  
Vi har udskudt vores cafe til marts. Meyers Madhus er med i projektet. 
 

 
 

7.  D/B Regnskab og budget 
SB orienteres om skolens regnskab og skal drøfte skolens budget pba. et udkast fra 
skolelederen og godkende efter evt. ændringer. 
Gennemgang af regnskab og budget. Tallene for 2021 er budgettal. TV forventer at 
regnskabet bliver bedre end det angivne. Skolens regnskab påvirkes ikke af svingende 
energipriser.  
Er der fælles indkøb af digitale læremidler på vej? Ja der arbejdes på et fællesindkøb. Skolen 
kommer til at betale for den fælles pakke, uagtet om det har skolens interesse eller ej. 
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Der er i budgettet taget højde for at også kommende 7. årgang kan tage på lejrskole. 
Bestyrelsen følger løbende budgettet. 
Bestyrelsen godkender budgettet. 
 

8.  D Det musisk-kreative miljø på LPS 
SB følger op på drøftelsen 6/10 2021 hvor medarbejderrepræsentanterne blev opfordret til at 
få udarbejdet en oversigt. Vi drøfter hvordan vi vil bruge den. 
Der er lavet en oversigt over de permanente aktiviteter, der blev uddelt på mødet. 
Oversigten er rigtig fin at benytte i forbindelse med indskrivning af nye klasser. Det giver et 
godt overordnet billede af hvad elever og forældre kan forvente af faste aktiviteter som 
minimum. Samtidig med at vi ved sådanne lejligheder også beskriver at der udover foregår 
meget andet i de enkelte klasser.  
 

 
 

9.  D Principper for elevernes indflydelse og medbestemmelse  
Skolen redegør for hvordan det går med at efterleve principperne og med elevrådets arbejde. 
Vi drøfter evt. ændringer til principperne. 
Skolen indledte, men har ikke forberedt et oplæg. Det blev derfor foreslået at vi under dette 
punkt primært blot talte om hvad vi ønskede at vide mere om. Og så kan vi vende tilbage til 
principteksten på et kommende møde. 
Det er en del af lærernes grundlæggende uddannelse og arbejdsmetoder at indtænke 
demokrati og medinddragelse, hvorved disse elementer bliver en naturlig integreret del af 
lærernes arbejder i klasserne. 
Medarbejderrepræsentanterne arbejder med hvordan lærergruppen forholder sig og anvender 
principperne.  
Der blev efterlyst en beskrivelse af hvordan skolen sikrer indflydelse og deltagelse i elevråd 
fra de yngre elever. 
Elevrådet opfordres til også at kigge på principperne. De skal samtidig forholde sig at komme 
med ændringsforslag. 
Vi aftalte i den forbindelse at SH og CC formulerer nogle spørgsmål som elevrådet kan bruge 
til at tale om principperne ud fra, hvorefter vi tager det op i bestyrelsen igen. 
 

 
 

10.  D Skolens arbejde med elevernes alsidige udvikling, herunder inklusion og betydning af 
social arv  
Skolen fortæller hvordan det går med at arbejde ud fra SB’s principper om dette, og vi 
drøfter skolens arbejde med at sikre at alle elever udvikler sig alsidigt og bliver så dygtige 
som de kan. 
Skolen fortæller: 

• Lærerne mødes 2 dage i august hvor årsplaner udarbejdes.  
• Lærerne laver elevplaner i forhold til retningslinjer. Det er pt. på pause indtil der 

kommer en udmelding fra forvaltningen, eftersom man fra politisk side har stoppet 
kravet om elevplaner. 

• Vi håndterer altid tilfælde af mobning. 
• Plads til forskellighed er også en del af skolens arbejde. 
• På 8. og 9. årgang laves uddannelsesparathedsvurdering (UPV). 

Der var forskellige kommentarer til fremlæggelsen.  
Skolen tjekker op på om det er krav om elevplan fra forvaltningens siden.  
I SB bør vi have en løbende dialog vedrørende hvordan skolen kan arbejde med at tilgodese 
alle elevers potentialer, så også de fagligt dygtige elever udfordres, samtidig med at sikre vi 
får alle elever med. 
Der blev spurgt ind til brugen af holddeling. Holddeling er en metode til at dele eleverne så 
forskellige elever tilgodeses. Det er ikke muligt at indføre fast niveaudeling, da det er imod 
loven. Men vi kan benytte holddeling. Der er mange muligheder for deling i kortere perioder.  
Konklusion: Det går godt med at følge principperne. Der er derfor ikke ønsker om ændringer.  

 
 

11.  B Principper for KKFO 
På sidste møde i december drøftede vi udkastet lavet af en arbejdsgruppe bestående af 
Haydee, Jette, Mariane og Sebastian (se bilag) – der var fuld tilslutning til udkastet, også fra 
KKFO-forældrerådet, men da vi ikke var tilstrækkeligt mange, kunne vi ikke formelt 
godkende teksten. Det gør vi på dette møde. 
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Principperne for KKFO godkendes. SH sørger for at indsætte dem i det samlede dokument og 
sender til skolen der kan lægge det på hjemmesiden. 
 

12.  D/B Skolebestyrelsesvalg 2022. 
Vi har fået de første informationer om valget af forældrerepræsentanter som afholdes i maj-
juni. Vi drøfter proces for valget mhp. at sikre at forældre stiller op til skolebestyrelsen og 
sikre en høj stemmeprocent til valget. Vi skal også tage stilling til følgende: 

1. Ønsker bestyrelsen at der skal udpeget eksterne medlemmer? Det er har ikke været 
gjort tidligere, men det er muligt hvis man ønsker det. 

2. Hvornår skal vi holde møde for forældrene om valget? Skal vi både lave fysisk møde 
og online møde? 

3. I tilfælde af kampvalg kan valget så afholdes elektronisk? Det er indstillingen at det 
bliver elektronisk både fra forvaltningen, skolelederen og formandens side, men 
formelt skal det besluttes af bestyrelsen. 

Pga. tidspres på mødet nøjedes vi med kort at drøfte hvad punkterne indebærer og så tager vi 
beslutningerne på næste møde (det er tidsnok). 
Ad 1: Hvis man ønsker dette, skal man foreslå specifikke personer som bestyrelsen så skal 
tage stilling til om man vil udpege. Punktet sættes på ved næste møde mhp. at kunne 
fremsætte konkrete forslag, fx begrundet i at vedkommende giver en særlig relation til det der 
foregår i nærområdet. 
Ad 2: Det foreslås, at der både afholdes et møde med fysisk fremmøde og et Teamsmøde 
mhp. at informere skolens forældre om bestyrelsesarbejdet. 
Ad 3: Der indstilles til at valget foregår elektronisk. Der skal vælges 7 
forældrerepræsentanter, herunder én der har børn på KKFO og som så bliver KKFO-
forældrerådsrepræsentant. 
Elevrådsrepræsentanter og medarbejderrepræsentanter har og også valg inden sommerferien. 
 

 
 

13.  D Forældrearrangement 
Vi drøfter budget, tema mm. 
Udvalget bestående af Ellen og Camilla har et ønske om at lave et arrangement med 
temaet Mobning og trivsel. Børns Vilkår kan stå for indhold. Prisoverslag: 5000 kr. 
koster et oplæg fra Børne Vilkår for 50 personer.  
Beslutning: Budgettet godkendes. Børns Vilkår tages med på råd i forhold til at 
udpege målgruppe efter relevans. 
Der er forslag om at alle skolens klasser bliver repræsenteret, så indholdet 
efterfølgende kan videreformidles. 
Tidsperspektiv: Ultimo april-primo maj 2022.  
 

 

14.  D/B Justering af årsplan 
Vi justerer efter behov i vores årshjul.  
Intet at bemærke. 
 

 
 

15.  O Eventuelt 
Intet til referat. 
 

 
 

16.  D Evaluering af mødet 
Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 
Intet til referat. 
 

 
 

Ref  Souschef Henriette Nielsen 5. februar 2022 Vanløse  
O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 


